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§ 1 

Underlag för budget 2015 med inriktning för 2016 och 2017 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslag till underlag för budget 2015 med inriktning för 

2016 och 2017. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-21. 

Dnr 1.2.1-220/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle delvis instämma i förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag 

och lade fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram ett 

eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

1. Stadsdelsnämnden instämmer i delar av förvaltningens förslag. 

2. Stadsdelsnämnden antar följande förslag som underlag för budget 2015 med 

inriktning för 2016 och 2017. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ett Farsta område som växer genom socialdemokratisk politik, med arbete, 

utbildning och investeringar! Profilen är hälsa, mat, rörelse, miljö! 

 

Vi vill bli fler Farstabor 

Stockholm växer och Farstaområdet likaså. Det gillar vi! Men vi vill utveckla Farsta 

förnuftigt och tillsammans med oss som bor i Farstaområdet. Därför ska vi se till att det 

finns ordentliga dialog forum och att samhällsplaneraringen sker på riktigt i ställer för den 

frimärksplanering som görs i dag hus för hus.  
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Vi socialdemokrater tycker det är viktigt att värna ytterstaden, vi vill inte att 

Farstaområdet ska bli en kopia av innerstaden! Vi vill också utnyttja ytan bättre där det är 

möjligt, bland annat i Farsta och Gubbängens centrum. Färre parkeringsplatser över jord, 

fler bostäder och ett mer levande Farsta centrum under hela dygnet. 

 

Stockholm är en stad där den urbana miljön kombinerad med ett tolerant och jämlikt 

samhälle kan skapa möjligheter som finns i få andra delar av världen. Vi måste bli mycket 

bättre på att ta tillvara allas resurser och kraft. Vi måste säkerställa att alla möts, 

utlandsfödda och födda i Sverige, vi har ett gemensamt ansvar för vår utveckling, för vårt 

samhälles utveckling. 

 

I grunden handlar det om stockholmarnas förmåga att växa och utvecklas. Det handlar om 

stockholmarens nyfikenhet, kreativitet och vilja att skapa något bestående. Men det 

handlar också om en stad som genom gemensamma lösningar ger människor 

förutsättningar för att bli starka och självständiga individer. I en storstad, mer än i många 

andra miljöer, är vi beroende av varandra. Vi är beroende av ett samhälle som fungerar. 

 

Det är när staden är tillräckligt stark för att fungera väl som alla kan få en bra 

kunskapsgrund för att kunna få ett arbete. Det är när det investeras tillräckligt i vår 

gemensamma infrastruktur som det är möjligt att kunna röra sig fritt och komma till sitt 

arbete.  

 

I Stockholm finns resurserna och förutsättningarna att erbjuda alla en väl fungerande 

välfärd. Att staden klarar att leverera välfärd av hög kvalitet är avgörande för oss alla i 

vardagen. Barnens skola, omsorgen om äldre och möjlighet till en bra bostad är exempel 

där en väl fungerande stad krävs för att skapa ett samhälle för oss alla. Det är när vi 

tillsammans investerar i välfärden som vi garanterar en värdig äldreomsorg där även äldre 

kan leva ett gott liv. 

 

I Stockholm i april 2014 lever hoppet om och bilden av en ljusare framtid för oss alla 

parallellt med ett växande utanförskap, sjunkande kunskapsresultat, enorm bostadsbrist 

och ökande arbetslöshet. I stora delar av staden växer en generation upp där möjligheten 

till jobb är alltför avlägsen. Ungdomsarbetslösheten i Stockholm har fördubblats de 

senaste fem åren. Under samma period har var åttonde elev lämnar grundskolan utan 

behörighet till gymnasiet! Mer än 1000 elever lämnar varje år Stockholms grundskolor 

utan att kunna ta sig vidare till nationella gymnasieprogram.  

 

Möjligheten till bostad, jobb och bra utbildning är exempel på viktiga framgångsfaktorer 

för Stockholm. Det är också på dessa områden vi ser hur Stockholm och Farstaområdet 

blir alltmer tudelat. Med detta följer missade möjligheter. Barn som aldrig får chansen att 

nå sin fulla potential, ungdomar som inte får en fast fot på arbetsmarknaden och unga 

vuxna som aldrig får den där första egna bostaden begränsar möjligheterna inte bara för 

individer utan också för Stockholms framtid. 
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Vi kan bättre än så. I takt med att såväl lokal som nationell moderatledd politik lagt allt 

fokus på sänkta skatter och privatiseringar har förutsättningar för skola, bostäder och jobb 

försämrats. Det är en politik som inte fungerat, det kommer den inte heller att göra i 

framtiden.  Det är nu hög tid för en nystart för fler jobb, fler bostäder och bättre resultat i 

skolan.  

 

Vi vill ha en sammanhållen och fungerande stad där det inte bara talas om fler bostäder 

utan också byggs fler bostäder. En nystart för Stockholm kräver mindre tal om goda 

resultat och mer leverans av goda resultat.  

 

Nystart för Farsta stadsdelsområde 

Farsta stadsdelsområde är vårt gröna och sköna område med aktiva invånare och goda 

kommunikationer. Vi ska arbeta för fler i jobb i Farstaområdet. Vi vill att de företag som 

finns här ska premiera Farstabor som anställda. Vi har föreningsliv, bibliotek och kultur, 

även kvällstid. Men det kan bli mera och bättre. Vi vill tillsammans med invånarna arbeta 

för ett mer vaket Farsta!  

 

Vi Socialdemokrater vill ha hälsa, mat, miljö och rörelse som profil/ledord för all 

verksamhet inom området.  

 

Vi vet att det finns en hel del att förbättra och utveckla i de olika stadsdelarna, se bl. a. 

tabellen nedan som sammanställts av stadsdelsförvaltningen i november 2013: 

  

 
 

Vi invånare i Farstaområdet är stolta över våra stadsdelar, trots att det finns en hel del att 

förbättra. Vi socialdemokrater ska kraftfullt arbeta för att jämna ut skillnaderna mellan de 

olika stadsdelarna! 

 

Vi lever i en grön, skön del av Stockholm, med två sjöar. Vi trivs här och känner oss 

hemma i området. Vi har flera bra centrum som utvecklas. Alla vi som är invånare i 

området behövs. Vi ska gemensamt utveckla vårt område. Vi ska enkelt kunna medverka i 

planeringen vid byggen. Vi ska snabbt få kontakt med den som kan fixa t ex snöröjningen 

av min trottoar, se till att T-banan går, att det är rent och helt på bänkar och fasader.  

Område Folkmängd
Medelinkomst 

(2011)

Utländsk 

bakgrund

Arbetslöshet 

(2012)

Försörjnings-

stöd
Ohälsotal

Eftergymna-

siala studier

Stockholms Stad 881 235 314 000 33,2% 3,30% 3,6% 18,9 55,7%

Farsta stadsdel 53 239 254 300 34,4% 3,90% 4,8% 24 41,4%

      Farsta Centrum 13 170 236 800 40,3% 4,60% 6,5% 25,5 36,3%

      Hökarängen 9 027 225 000 36,4% 4,80% 6,1% 30,9 37,7%

      Sköndal 8 009 285 700 20,9% 2,40% 1,2% 16,1 47,6%

      Farsta Strand 5 420 236 200 42,7% 4,30% 5,3% 30 38,3%

      Gubbängen 5 352 265 900 26,0% 3,30% 2,5% 17,3 47,6%

      Tallkrogen 4 143 305 300 20,5% 2,20% 1,7% 21,8 47,6%

      Svedmyra 2 925 278 100 31,3% 3,70% 4,3% 26,4 49,9%

      Fagersjö 2 874 230 500 55,9% 5,20% 8,1% 20,7 32,1%

      Larsboda 2 143 285 400 30,5% 2,60% 1,5% 16,3 49,3%
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Farstas invånare i arbete! 

 

Tabell: Andelen arbetslösa av befolkningen i Farsta stadsdelsområde efter ålder 2012 och 

2013. 

    

        

Arbetslösa       

 

Befolkning       

       % av 

befolkningen   

Ålder   

okt-13 sep-13 okt-

12 

     okt-13 sep-13 okt-

12 

  okt-

13 

sep-

13 

okt-

12 

               16-24 176 190 175 

 

 5 816 5 791 

5 

846 

 

3,0 3,3 3,0 

 

25-54 904 926 870 

 

23 624 23 563 

22 

815 

 

3,8 3,9 3,8 

 

55-64 133 133 164 

 

 5 706 5 686 

5 

545 

 

2,3 2,3 3,0 

 

16-64 1 213 1 249 1 209 

 

35 146 35 040 

34 

206 

 

3,5 3,6 3,5 

 

Enligt denna tabell från stadens statistik är det 1 213 invånare som inte hade arbete i 

oktober 2013 en liten ökning från oktober 2012. Vi ska arbeta så att arbetslösheten 

minskar. 

 

Vi har i vår budget i KF för 2014 ett antal förslag för ett Stockholm som arbetar. 

 

I Farsta stadsdelsnämnds förvaltning vill vi inrätta en avdelning för arbetsmarknads - och 

näringslivsfrågor som ska:  

 främja utvecklingen av lokala företag så att de kan växa och anställa fler 

Farstabor  

 tipsa om lediga lokaler och fånga upp förfrågningar på etableringar 

 stödja entreprenörsutveckling och nystart av lokala företag 

 jobba med att främja matchning mellan arbetstagare och företagen  

 hitta rätt kompetensutveckling för dem som behöver det för att kunna anställas 

 se till att alla ungdomar som söker får sommarjobb 2015. Ragga platser och 

involvera det lokala näringslivet samt i kontrakten med de entreprenörer vi 

använder inkludera kravet på att ta emot sommarjobbande ungdomar. 

 arbeta med att hitta hållbara idéer för hur vi använder de lokaler Telia nu har med 

ca 3 000 arbetsplatser, t ex flytta stadens förvaltningar från tekniska nämndhuset, 

en del hus kan göras om till bostäder  

 främja utveckling av "Farsta slakthusområde", på Farsta företagsområde, så att 

företagen har möjlighet att utvecklas och kan bidra med ännu fler jobb. Se till att 

restaurang- och mat utbildning startas i Farsta gymnasium. 

 

Farsta gymnasium ska fortsätta vara utbildningscenter bl a med utbildningar inom mat 

området. Där finns även bra möteslokaler, som ska användas i ett utvecklat samarbete 

mellan fritidsgården Tuben; kulturcentret Fanfaren (biblioteket, kulturskolan); Farsta 
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gymnasium samt Farsta gård till nytta för de många föreningarna och verksamheterna 

inom Farstaområdet. 

 

Många arbetslösa är yngre. Vi socialdemokrater vill att alla unga arbetslösa ska komma i 

sysselsättning senast inom 90 dagar efter att de blivit arbetslösa. Därför vill vi införa en 

garanti där alla unga ska få jobb, utbildning eller praktik inom 90 dagar. En del av 

ungdomsarbetslösheten beror på att de lämnat skolan utan fullständiga betyg, vi vill skriva 

ett kontrakt med unga arbetslösa om att återgå till skolan för att avsluta sin 

gymnasieutbildning, samtidigt som de får jobb eller avlönad praktik på halvtid, tills 

studierna är avslutade.  

 

Hållbart Farstaområde 

 Hållbarhetsfrågorna i stadsdelen behöver bli mer konkreta. Som invånare kan 

man greppa det som är närmast en själv.  

 Det finns en växande problematik kring trafikfrågor och mängden bilar. Det 

byggs, vilket är bra, men trafikproblematiken blir svårare. Detta kräver utredning 

och åtgärder.  

 Hanteringen av matavfall och biogasfrågan behöver utvecklas. Alla hushåll i 

Farsta ska ha möjlighet att källsortera och lämna in sitt matavfall så att det sedan 

kan tas om hand för att omvandlas till biobränsle.  

 En hållbarhetssamordnare ska finnas som arbetar och konkretiserar hur vi 

tillsammans kan bidra för att förbättra vår miljö. En sådan tjänst kan serva både 

privata hushåll och samverka med skolor, företag etc.  

 Från 2015 har vi en hållbarhetsvecka i hela Farsta för att ytterligare fokusera 

dessa viktiga frågor 

 Upplåt mark för enskilda, skolor, förskolor för att stadsodla 

 Gör en plan så att alla kommunala förskolor och äldreboenden får egna 

tillagningskök, Farstaområdet är för maten!  

 

Stadsutveckling och byggande genom dialog med invånarna i Farstaområdet 

Många invånare i Stockholmsområdet har ingen bostad, många fler flyttar hit utan att ha 

bostadsfrågan löst. Bostadsbristen är ett av våra många problemområden efter lång tid 

med moderatstyrd majoritet! Vi ska inte bara bygga ett hus utan utveckla vårt samhälle – i 

alla byggprojekt ska kollektivtrafik, service, dagligvaror, förskoleplatser, äldreboende, 

parker i närområdet belysas och utvecklas till nytta för oss som bor i, eller kommer att 

flytta till området. 

 

Vi har noterat invånarnas protester mot byggplaner. Istället för att ta hänsyn till 

protesterna väljer den moderatledda majoriteten att driva igenom byggena. 

Campingstugorna vid Hökarängsbadet ska rivas och ersättas med lyxvillor! Även 

Gubbängsfältet ska försämras. Där genomförs varje år Ekens cup, en jättetävling i 

handboll för ungdomar. Många invånare använder det öppna fältet för olika 

fritidssysselsättningar. Vi socialdemokrater vill behålla det öppna fältet för alla! 
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Det behöver naturligtvis byggas mer, men planering och nya stadsdelar behöver 

PLANERAS! Vi socialdemokrater vill ha utvecklingsmöte varje år i varje stadsdel om 

konkreta förändringar som invånarna och övriga verksamma stadsdelen vill ha samt 

stadens/landstingets nämnder vill föreslå. Dialog vid mötet, samt via Facebook och 

hemsidor. Underlag på mötet samt på hemsida. Pågår minst 5 dagar. Efteråt redovisas på 

hemsidan vad som föreslagits, kommentarer till detta, samt vad som ska hända under det 

kommande året. Utvecklingsmöten om byggnationer, helhetsgrepp istället för 

frimärksplanering. Återta makten över samhällsplaneringen, den ska inte styras av var och 

vad byggherrarna vill bygga! 

 

 Projektet Tyngdpunkt Farsta ska ägas av Farsta Stadsdelsnämnd och utvecklas 

nära Farstaborna. Vi vill att arbetet startar om med intensiva dialoger med alla 

berörda. 

 Vi vill att stadens utveckling så långt möjligt ska utgår från människorna som 

lever i stadsdelarna. Detta kräver nya arbetssätt och att Stadsdelsnämnderna åter 

får vettiga uppgifter! 

 Att bara förtäta och därmed bygga bort viktiga kvaliteter i väl fungerande och 

planerade stadsdelar löser inte det verkliga problemet. T ex borde vi fundera på 

fler överdäckningar av stora trafikleder och bebygga dem. 

 Bygg på höjden och bygg hyresrätter samt studentbostäder med hyror som 

vanliga människor kan betala.  

 Farsta Torn, ett höghus vid tunnelbanan i Farsta centrum, ska byggas. 

 Bevara campingstugorna vid Hökarängsbadet och utveckla området tillsammans 

med Hökarängens friluftsförening. 

 Stimulera och utveckla lokala utvecklingsprogram för våra centrum där 

företagsföreningar m fl medverkar. 

 Föreningarna ska inbjudas att medverka i utvecklingen av området.  

 Vi ska ha ett helt och rent område, alla synpunkter ska återkopplas eller åtgärdas 

inom en vecka. Förvaltningen ska ha skärpt uppsikt över området, varje del ska 

besökas minst en gång i månaden.  

 

Åk kollektivt till och från Farstaområdet 

Kollektivtrafiken ska komma fram i tid och byggas ut. Vi socialdemokrater kräver en 

särskild genomgång av busstrafiken. Kollektivtrafik till Farsta gård/simhallen måste 

förbättras. Närtrafiken ska utvecklas! 

 

Farsta strand ska utvecklas till ett nav för kollektivtrafiken. Bygg om med en uppgång till 

som gör att du kan gå direkt från T-banan in i pendeltågsstationen. Förbindelsen med 

Farsta centrum ska även utvecklas. 

 

Ändra skyltarna i T-station Farsta så att ”Farsta knixen” försvinner (när du går in i T-

banehallen och ska se när tåget går)!  

 

Kollektivtrafiken till Fagersjö ska särskilt utvecklas, överväg förbindelse med den nya 

kollektivtrafikpunkten vid Farsta strand! 
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Återinför buss 182 på kvällar mellan Sköndal och Hökarängen. 

 

Vi tycker inte att man ska behöva ha bil i Farstaområdet, kollektivtrafiken ska klara 

transportbehoven. 

 

Samverkan med SL ska förbättras. Nämnden ska årligen göra en genomgång av alla krav 

som finns inom området på förbättringar av kollektivtrafiken så att vi är beredda när 

remissen kommer från SL, det är alltid kort remisstid. 

 

Belastningen på Nynäsvägen, väg 73, får inte öka p g a Globenområdet/Tele 2 Arenan 

samt den hamn som ska byggas i Norvik. Det krävs järnväg och tvärförbindelse till/från 

Norvik! En samlad genomgång och plan för väg 73 från Skanstull till Nynäshamn måste 

göras! 

 

Fritiden i Farstaområdet 

Planeringen av Ekopark Syd (området från Svedmyraskogen över Högdalstopparna runt 

Magelungen ner mot Hanvedenkilen) ska starta så att en ny nationalpark är klar 2020. 

Området skyddas från exploatering men kan få nya byggnader och andra förändringar så 

att många invånare använder området för olika behov vid fritidsaktiviteter. 

 

Blommor och utsmyckningen förbättras på Farsta torg. Fundera över vad du vill mötas av 

när du kommer ut från T-banan! Fastighetsägaren tar över skötselansvaret för torget. 

 

Bad i Magelungen vid Fagersjö ska ordnas så snart som möjligt. 

 

Magelungen och Drevviken växer igen – vi ska satsa så att våra fina sjöar blir friska igen! 

Prioriterat är Fagersjöviken. Satsa även på upprustning och uppfräschning av Farsta 

strandbadet samt underhåll och städning under sommarmånaderna. Något som skulle ge 

fler unga sommarjobb och ge alla Farstabor en bättre upplevelse av stranden. 

 

Sociala investeringar inom området för bättre folkhälsa och livskvalité. Insatser 

tillsammans med landstinget för att förbättra folkhälsan. 

 

Fler i rörelse bl a genom sammanhängande hälsostigar, ute gym, flera promenad- o 

motionsspår, varsam förändring av Gubbängsfältet. 

 

Ett mer vaket Farsta. Levande centrum även efter att centrumet stängt på kvällen, det nya 

Farsta Torn ger många möjligheter. 

 

Ny hall vid Hökarängsskolan för att stärka idrottsprofilen där.  

 

Vi socialdemokrater vill upprusta och åter öppna verksamhet i Regnbågens parklek i 

Farsta strand. Det bor många barnfamiljer runt Ullerudsbacken och Brunskogsbacken, 

ytan finns där. Vi skulle också gärna se en förskola i anslutning till parkleken. 
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Ett Farstaområde för äldre 

Äldreomsorgen måste utvecklas. Kvalitetskontrollen förbättras. Bedömning av om vi har 

tillräckligt med platser på boende måste förbättras, om det krävs ska antalet platser snabbt 

byggas ut för att motsvara behoven. Antalet hemtjänst företag ska minska. De äldre som 

vill flytta till äldreboende ska få göra det. Det är riktig valfrihet för oss! 

 

Äldreservice och boende måste utvecklas enligt de äldres önskemål. Vi anser att det är 

mycket viktigt att flytta i tid till ett äldreboende, som sedan blir den äldres bostad resten 

av livet. Eventuella vårdresurser flyttas till den äldre, den äldre ska inte flyttas till 

vårdresursen! 

 

Vi kräver att Farsta hemtjänst, den hemtjänst som nämnden bedriver, ska vara den bästa 

hemtjänsten i vårt område. Här finns en tydlig ideologisk skillnad, vi vill att ingen ska 

känna att man ska behöva välja en annan hemtjänst. Farsta stadsdelsnämnd och 

förvaltning ska se till att Farsta hemtjänst bli bättre än de privata, då behövs dessa inte 

längre. 

 

Vi socialdemokrater är de som står för reell valfrihet. Vi vet att för många äldre är inte det 

viktigaste att få välja utförare bland flera 100 olika, där många har namn som A hemtjänst 

för att hamna långt upp på listan, utan att faktiskt få välja vilken service den äldre vill få 

utförd. Vi vill att man ska få välja innehåll i sin hemtjänst, är det så att man känner att 

man hellre vill få lite mer utevistelse eller en extra dusch istället för städning ska det vara 

möjligt att som brukare kunna välja det. Vi vill också att äldre ska kunna få flytta till 

servicehus/äldreboende om och när man känner att man har behov av det och att de äldre 

som vill fortsätta leva tillsammans ska få möjlighet till det även på 

servicehuset/äldreboendet. 

 

Ett lärande Farstaområde 

Vi vill satsa på att utveckla förskolan, skolan och fritidshemmen. Det är av största vikt att 

fritidshemmen inte är någon förvaring, de ska vara pedagogiska och barnen ska ha roligt. 

Vi satsar på fritidshemmen! 

 

Ett stort problem när man bygger idag är att man inte planerar in några förskolor, eller att 

förskolor som planerats inte blir verklighet när bygget startar. Detta trots att det idag finns 

riktlinjer från KF som säger att det ska planeras in och byggas förskolor när man bygger 

nya bostäder. Vi socialdemokrater arbetar för bra, väl planerade och permanenta förskolor 

i Farstaområdet istället för de många tillfälliga paviljonger som utnyttjas idag. Med 

planering och framförhållning kan vi se till att bygga bra förskolor som är anpassade för 

förskoleverksamhet och som har bland annat eget tillagningskök och schyst utemiljö.  Vi 

socialdemokrater kräver mindre barngrupper i våra förskolor. Det ställer bl a stora krav på 

rekrytering av medarbetare. Vi vill utveckla förskolorna genom mindre barngrupper och 

höjd kompetens hos medarbetarna. 

 

Se, tillsammans med ungdomarna i stadsdelarna, över verksamheten på samtliga 

fritidsgårdar. Vi har länge kämpat för en fritidsgård i Sköndal. Idag bedriver 
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föreningslivet i Sköndal verksamheten på Sköndalsgården. En lösning tills man har hittat 

lämplig lokal för ny kommunal fritidsgård är att stötta verksamheten där, antingen med att 

placera anställda på gården eller genom att stödja verksamheten ekonomiskt. Vi köper 

inte den moderatledda majoritetens lösning, att barn, så unga som 12 år, ska bege sig till 

någon annan fritidsgård i Farsta området. Inte heller tycker vi att den verksamhet som 

bedrivs i idrottshallen är tillräcklig. Om vi socialdemokrater vinner valet 2014 kommer vi 

att se till att det startas fritidsgårdsverksamhet i Sköndal under vårt första år vid makten. 

 

Gödsla med fältassistenter och se till att de får jobba med det som är deras profession. 

 

Vi vill utveckla Farsta gymnasium till en attraktiv skola, i stället för att lägga ner som den 

moderatstyrda majoriteten beslutat. Våra profilfrågor är rörelse, mat, hälsa och miljö – 

många av dessa är viktiga för produktion och kunskap om mat. Vi ser en matskola i Farsta 

gymnasium. Vi ser att det lagas god och näringsriktig mat i samtliga våra skolor, 

förskolor  

 

Ett hälsosammare Farsta för alla 

Vi ska satsa på förebyggande folkhälsoarbete, Farstaområdet ska inte fortsätta vara bland 

de sämsta i Stockholms län! Detta kräver resurser och engagemang från invånare och 

föreningar.  

 

Vi vill också ha riktig valfrihet när det gäller vården. Därför vill vi ha minst en 

landstingsdriven vårdcentral i området, som ett alternativ till den privata vården. 

 

Medarbetarna är viktiga för oss i Farstaområdet! 

Medarbetarna i stadsdelsförvaltningen är den viktigaste resursen för att genomföra och 

utveckla vår gemensamma verksamhet. Medarbetarutveckling och ledarutveckling krävs. 

Viktigt utforma detta och andra satsningar tillsammans med de fackliga organisationerna! 

 

Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag och uppdrar åt förvaltningen att 

återkomma med ett förslag som utgår från Miljöpartiets förslag till budget 2014 för 

Stockholms stad. 

2. Nämnden anför därutöver följande. 

 

Underlaget för SDF Farsta budget är väl genomarbetad, på många plan ser vi en tydlig 

förbättring och positiva inslag som vi ser fram emot att ta del av. Vi noterar att 

majoriteten har höga ambitioner men inte ger ekonomiska förutsättningar att leva upp till 

dessa. I Miljöpartiets budgetförslag finns det bland annat budgeterat för pris- och 

lönekompensation som skulle innebära en mer realistisk bild över stadsdelens faktiska 

ekonomiska tillgångar. 
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Befolkningsutvecklingen och stadens resursfördelningssystem 

Vi ser med oro på den styrande majoritetens strategi att budgetera utifrån befolknings-

prognoser. En befolkningsprognos har alltid en viss felmarginal, i synnerhet när det rör 

sig om ett litet antal människor som studeras. En ökning med 43 brukare av vård- och 

omsorgsboenden skall inte behöva leda till ekonomisk kollaps i förvaltningen. 

 

För att undvika detta krävs större centrala medelsreserver för att kompensera för utfall 

som avviker från prognosen. Alliansen har avstått från att budgetera in reserver i systemet 

för att kunna presentera en snygg valbudget. Konsekvenserna av detta blir att kvaliteten i 

hela förvaltningens verksamhet avsevärt försämras. Såväl förvaltningens personal som 

barn och äldre i stadsdelen drabbas hårt av denna naiva budgetering. 

 

Stadens befolkningsprognoser har under senare år underskattat pågående 

befolkningsökning - i synnerhet ökningen av antalet barn. Detta innebär att den utbyggnad 

av förskolor, som är nödvändig ställer mycket stora krav på nämnden. Det är rimligt att 

nämnden kompenseras för de extra kostnader som en utbyggnad av förskolor i medför.  

 

En följd av att behovet av förskoleplatser ökar mer än möjligheterna att bygga ut är att 

barngrupperna blir större än vad som staden angett som norm. Detta medför påfrestningar 

för verksamheten och för barnens miljö. Risken är att det också påverkar möjligheterna att 

anställa tillräckligt antal personal med adekvat utbildning.   

 

Det är viktigt att stadens system för fördelning av resurser till stadsdelsnämnderna 

fortlöpande följs upp och revideras. Problemet är att kostnadsansvaret åvilar den 

stadsdelsnämnd där enheten är lokaliserad och inte den nämnd som fattar beslut om 

placering. Detta behöver rättas till.  

 

Likaså finns det anledning att resursfördelningssystemet utvecklas på ett sätt som 

stimulerar flexibla boendelösningar och underlättar en bostadskarriär. Med dagens system 

”fastnar” vissa brukare i gruppbostad trots att annat mer självständigt boende skulle vara 

att föredra. 

 

Reservation 

Lars Bäck (V)  

 

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens (majoritetens) förslag till budget för 2015 

med inriktning för 2016 samt 2017. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma med förslag på en budget 

baserad på Vänsterpartiets budgetförslag i Farsta stadsdelsnämnd. 

3. samt anför därutöver 

 

att budgetramarna för 2015 och 2016 samt 2017 utgår från Vänsterpartiets budget för 

Farsta stadsdelsnämnd framlagd 2013-12-17 i samband med beslutet om budget för 2014.  
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Kostnader och intäkter under planeringsperioden  

Anslag (mnkr)  Budget    

  2014  

            Plan   

            2015  

            Plan  

            2016  

             Plan  

             2017  

SDN 

FarstaNetto  

 1424,7            1424,7             1424,7              1424,7   

Invest.plan       8,6                  8,6                  8,6                   8,6  

 

 

 

  


